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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens avelskommitté, SKK/AK, 2024-
11-05. 

 
Det justerade protokollet redovisar vad som har avhandlats vid mötet. Beslut som fattats kan 
bli föremål för ändring av SKKs centralstyrelse.  
 

Närvarande 

Ordinarie ledamöter: 

Karin Brostam Berglund (ordförande), Lars Ramberg (vice ordförande), Maija-Leena Eloranta, 
Mikaela Sandbacka (deltog under § 8–9, §11, §13 och §21), Liselott Ringman, Camilla 
Andersson, Elisabeth Rhodin och Maria Lönnhammar 
 
Adjungerade: 
Helena Skarp, Anne Bucksch, Sofia Malm Persson, Petra Waleij  
 
Journalistisk bevakning: 
Jenny Widebeck  
 
Anmält förhinder:  

Maria Dahlberg 

Protokoll: 

Linda Widebeck 
 

§ 89  Mötet öppnas 

Karin Brostam Berglund hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  

 

§ 90  Val av justerare 

Maija-Leena Eloranta utsågs att jämte ordförande justera dagens protokoll. Maija-Leena 
anmälde jäv under § 99 e där mötet istället utsåg Elisabeth Rhodin att justera vald paragraf. 
Justeringspersonen ska vara insatt i aktuella dispensärenden för att kunna redogöra för 
dessa vid kommittémötena.  

 

§ 91   Fastställande av dagordning  

Dagordningen fastställdes.  
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§ 92  Ekonomisk rapport 

Mötet såg över den senaste resultatrapporten samt fick information om årets andra 
prognosinlämning. Det noterades att det ekonomiska läget är fortsatt ansträngt och att 
ordförande tillsammans med sekreteraren lämnat in ett reviderat förslag på budget för 
2025. Den reviderade budgeten är dock inte fastställd av CS än.  

 

§ 93  Föregående protokoll 

Kommittén gick igenom föregående protokoll och lade det därefter till handlingarna. 
 

§ 94  Beslut från SKK/AKs verkställande utskott 

a) Skrivelse från Svenska Dvärghundklubben med anledning av höjd nivå på 
hälsoprogram 

Förelåg en skrivelse från Svenska Dvärghundklubben med anledning av höjd nivå för 
hälsoprogrammet RFG-Scheme samt ett svar författat av SKK/AKs verkställande utskott. 
SKK/AK såg över förslaget och fastställde detta i sin helhet.  
 

b) Dispensansökan från veterinär att genomföra BOAS-gradering enligt RFG-Scheme 

Ansökan från veterinär gällande rätt att bedöma hundar enligt RFG-Scheme utan att ha 
specialistkompetens steg 1 inom sjukdomar hos hund och katt. Veterinären innehar 
dokumenterad erfarenhet och meritlista inom BOAS-området samt ett stort intresse för 
arbete med dessa frågor. SKK/AKs verkställande utskott beslutade i enlighet med yttrande 
från SKKs veterinär samt lead assessor att bevilja ansökan och ge veterinären rätt att efter 
genomgången utbildning genomföra bedömning av hundar i enlighet med RFG-Scheme.  
 
§ 94 Beslut från SKK/AKs verkställande utskott förklarades omedelbart justerad.  
 

§ 95  Bordlagda ärenden 

a) 2022 5 § 95 b) Bildandet av egen rasklubb för flerfärgade pudlar 

Vid föregående möte begärde SKK/AK yttranden från Svenska Pudelklubben, SPK, i två frågor 
vilka till dagens möte inkommit till kommittén. Det första yttrandet rörde tillvägagångssättet 
för att registrera en importerad hund som är registrerad som Chien Particolore à Poil Frisé, 
CPPF. SPK är eniga med SKK/AKs tidigare förslag om att landet hunden är registrerad i får 
göra en omregistrering där det framgår att det är en pudel. Därefter kan en ansökan om att 
registrera importerad hund skickas till SKK. Det andra yttrandet rörde frågan om att bilda en 
egen rasklubb för flerfärgade pudlar. SPKs yttrande i frågan beskriver att den nya 
standarden, som gäller från och med 2024-08-01, tillåter flerfärgade varianter av pudel och 
att klubben därmed ser det som en självklarhet att rasansvaret ska hanteras av SPK. 
Specialklubben anser inte att färgvariationer bör vara anledning till att bilda fler rasklubbar 
inom en samma ras då rasstandarden är densamma.  
 



  

SKK/AK nr 5–2024 
2024-11-05 

Sida 3/18 
 
 

 
SKK/AK beslutade i enlighet med SPKs yttrande att rekommendera Föreningskommittén att 
det inte bör bildas en egen rasklubb för flerfärgade pudlar samt att inte registrera Chien 
Particolore à Poil Frisé, CPPF, utan att omregistrering först har skett i landet hunden är 
registrerad i.  
 

b) 2023 - 2 § 32 e) Begränsa antalet kullar på hamiltonstövare 

SKK/AK noterade att ärendet under en länge tid legat som ett bordlagt ärende samt att 
frågan diskuterats under ett möte med Svenska Stövarklubben i maj 2024. Då beskedet 
under mötet var att ras- och specialklubb fortsatt kommer att arbeta med frågan och 
därefter återkoppla till SKK/AK beslutade kommittén att ta bort ärendet från dagordningen 
med hänvisningen till att frågan lyfts åter när specialklubben inkommer med en ansökan.     
 

c) 2024 2 § 34 c) Förändrade regler för avelsspärr 

SKK/AK inväntar yttrande från Kommittén för hundars mentalitet, KHM, innan vidare 
hantering. Ärendet är därmed fortsatt bordlagt.  
 

d) 2024 2 § 34 b) SKK/AKs synpunkter kring befintlig information på sidan Köpahund 
och tankar kring vad som saknas  

På grund av begränsat med tid har inte skrivelsen prioriterats sedan föregående möte. Nytt 
att rapportera är att SKKs jakthundskommitté vill vara med och författa skrivelsen. Ärendet 
är därmed fortsatt bordlagt.  
 

e) 2024 2 § 35 b) Ansökan från Bichon Havanais & Bolognese Club om hälsoprogram 
för hjärta 

SKK/AK informerades om att ett möte arrangerades den 9 september med representanter 
från kansliet, SKK/AK, Bichon Havanais & Bolognese Club, Chihuahuacirkeln samt Svenska 
Dvärghundklubben. Från Universitetsdjursjukhuset i Uppsala deltog hjärtspecialisterna Jens 
Häggström och Ingrid Ljungvall samt resident i kardiologi Mikkel Brandt Bjerknaes.  

Under mötet konstaterades att försäkringsstatistiken från Agria avseende veterinärvård är 

relativt svår att uttolka eftersom den, åtminstone inte för de generella diagnoserna, säger 

något om specifikt vilken diagnos drabbade hundar har. Inte heller hur gamla de är när de 

får diagnosen. Raser som blir gamla riskerar hinna utveckla en högre andel hjärtproblem än 

raser som inte lever så länge. Hjärtspecialisterna påtalade att blåsljud på hjärtat inte alltid 

behöver indikera hjärtsjukdom och att de flesta hundar som är över 10 år har någon form av 

klaffläckage. För att kvantifiera problemet är det mer intressant att se hur många som dör 

eller avlivas av hjärtproblem. Det är framförallt hundar vars klaffläckage debuterar i yngre 

ålder som utgör problemet. Specialisterna betonade dock att de ser att nämnda raser 

kommer till kliniken med anledning av hjärta, och att Sveriges lantbruksuniversitet, SLU, 

därför är intresserade av att bistå klubbarna i arbetet med att utreda förekomsten närmare. 

Informerades om att forskargruppen vid SLU fått forskningsanslag från Formas för studier 

avseende hjärtsjukdom. En del av dessa medel är öronmärkta specifikt för chihuahua, varför 



  

SKK/AK nr 5–2024 
2024-11-05 

Sida 4/18 
 
 

 
en kartläggning inom rasen passar mycket bra in i tiden. Inom projektet kommer man även 

att leta efter genetiska markörer för sen respektive tidig sjukdomsdebut av hjärtsjukdom. 

Under mötet föreslogs vidare att genomföra en enkätstudie för respektive ras, i form av 

examensarbete inom veterinärutbildningen. 

 

Kommittén hade även till dagens möte tagit emot ett yttrande från Svenska 
Dvärghundklubben. SKK/AK diskuterade frågan och ställde sig eniga med yttrandet från 
specialklubben om att rekommendera Bichon Havanais & Bolognese Club att fortsatt arbeta 
med att kartlägga problemets omfattning genom att på ras-/specialklubbsnivå registrerar 
resultat från hjärtundersökningar samt kartlägga ålder på de drabbade hundarna. Det är 
även en god idé att göra en genomgång av antalet drabbade individer och dess ålder hos 
försäkringsbolagen. Därefter kan en diskussion om eventuellt hälsoprogram på nivå 1 lyftas 
på nytt. SKK/AK beslutade därmed att avslå ansökan om att införa hälsoprogram för hjärta 
samt att rasklubben rekommenderas genomföra en utvärdering av det pågående arbetet 
med att kartlägga problemets omfattning efter 2 år. SKK/AK beslutade även att Maria 
Lönnhammar sköter vidare kontakt med Bichon Havanais & Bolognese Club, 
Chihuahuacirkeln samt Svenska Dvärghundklubben rörande eventuellt hälsoprogram för 
hjärta hos raserna.   
 

f) Ansökan om erkännande av polski spaniel mysliwski på nivå 2  

SKK/AK inväntar begärda kompletteringar innan vidare hantering. Ärendet är därmed 
fortsatt bordlagt.  
 

§ 96  Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS 

Lars Ramberg föredrog att arbetet inom gruppen fortskrider och att CS gett AG-RS i uppdrag 
att arbeta vidare utifrån de framtagna målbilderna. Vidare rapporterade Lars att detta gjorts 
genom att ha möten med berörda ras- och specialklubbar där avsikten varit att dels 
presentera förslagen till exteriöra målbilder samt att inleda ett arbete med de två 
kvarstående punkterna genetisk variation och hälsostatus som ingår i CS uppdrag till AG-RS 
tillsammans med klubbarna. SKK/AK tog även del av de mejlutskick som gjorts till uppfödare 
av respektive ras efter varje träff samt ett samlat mejlutskick som gjorts efter den sista 
träffen. Det kommer framöver att arrangeras ett webbinarium med anledning av arbetet 
med målbilderna.  
 
SKK/AK tog även del av minnesanteckningar från arbetsgruppens möten.  
 
§ 96 Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS förklarades omedelbart justerad.  
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§ 97  Rasspecifika avelsstrategier, RAS 

a) Inkomna RAS 

SKK/AK såg över listan över inkomna RAS och diskuterade några av raserna och fick en 
lägesrapport om hur nära förslag för fastställande de olika RAS-dokumenten är.   
 

b) RAS för fastställande 

Till dagens möte hade två RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 
 

• Chesapeake bay retriever 

• Lakelandterrier 
 
SKK/AK diskuterade vardera RAS-dokument och beslutade efter diskussion att fastställa RAS-
dokumenten för chesapeake bay retriever och lakelandterrier.  
 
§ 97 Rasspecifika avelsstrategier, RAS b) RAS för fastställande förklarades omedelbart 
justerad 
 

c) Fastställda RAS per capsulam 
SKK/AK såg över RAS-dokumenten som granskats och fastställdes per capsulam den 3 
oktober. 
 

• Golden retriever  

• American staffordshire terrier 

• Basenji  

• Polski owzarek nizinny  

• Strävhårig foxterrier 

• Basset bleu de gascogne 
 
Kommittén noterade att RAS för golden retriever, american staffordshire terrier, basenji, 
polski owzarek nizinny, strävhårig foxterrier och basset bleu de gascogne fastställdes per 
capsulam den 3 oktober.  
 
Kommittén noterade även att det finns RAS-dokument som inför dagens möte var nära att 
kunna fastställas. Eftersom SKK/AK inte kommer att ha nästa möte förrän 2025 beslutade 
kommittén att ge berörda klubbar en chans att få sina RAS-dokument fastställda innan nyår 
genom ett extrainsatt digitalt möte, som går till så att SKK/AKs granskare skickar in RAS-
dokumenten med utlåtanden till sekreteraren senast den 10/12 för att beslut ska kunna den 
18/12.   
 
§ 97 Rasspecifika avelsstrategier, RAS c) Fastställda RAS per capsulam förklarades 
omedelbart justerad 
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d) Protokollsutdrag från SKK/FK 

SKK/AK tog del av ett protokollsutdrag rörande en skrivelse som skickats till SKKs 
föreningskommitté med farhågor för att arbetet med en specifik hundras blir lidande efter 
att rasansvaret återtagits till specialklubben. SKKs föreningskommitté föreslår SKK/AK att 
den aktuella rasen uppmärksammas särskilt för att säkerställa att arbetet med RAS fungerar 
tillfredsställande. Kansliet har haft både mejl- och telefonkontakt med specialklubben och 
fått information om var i processen klubben befinner sig. Mikaela Sandbacka utsågs till att 
vidare sköta kontakten med specialklubben rörande arbetet med RAS för den aktuella rasen.   
 

e) Mejlkonversation angående specialklubbsansvar i arbetet med RAS 
SKK/AK tog del av ett mejlsvar från den specialklubb som tillskrivits angående hanteringen av 
specialklubbsansvaret i relation till RAS-dokument. SKK/AK tackade så mycket för det 
inkomna svaret och noterade att klubben lagt upp en bra och strukturerad plan för det 
fortsatta arbetet.   
 
SKK/AK noterade även att det strax efter att specialklubben skickat sitt svar inkom ett mejl 
från en av dess rasklubbar som inte får svar från specialklubben gällande en delrevidering av 
RAS-dokument. 
 

§ 98  Utbildning   

a) Föreläsningar 

SKK/AK hade till dagens möte fått in två förfrågningar om hjälp med föreläsningar från ras- 
och specialklubbar. SKK/AK beslutade att 
 

• Maija-Leena Eloranta föreläser för Rasklubben för Portugisisk Vattenhund digitalt 
om DNA-tester, tidigast i januari 2025.   

• Maria Dahlberg tillfrågas om att föreläsa för Svenska Lapphundklubben på deras 
rassymposium i Örebro i april.  

 

b) Webbinarier  

Anne Bucksch rapporterade att Erling Strandberg föreläste den 24 oktober om mentalitet – 
arv & miljö. Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS, planerar att genomföra ett 
webbinarium för uppfödare och ägare av de fyra fokusraserna med anledning av de nyligen 
publicerade förslagen till nya exteriöra målbilder. Vidare är det tidigare inplanerade 
webbinariet om hur en ögondiagnos påverkar hundens avelsvärde samt om ändrade rutiner 
vid ögonlysning i samband med den planerade övergången till ECVO-intyg framflyttat till 
2025.  
 
Anne Bucksch informerade även om att det fattats beslut om att avsluta 

webbinariegruppens arbete, vilket innebär att det inte längre kommer arrangeras centralt 

samordnade webbinarier för SKKs medlemmar på det sätt som skett de senast åren. Från 

och med 2025 blir det i stället upp till varje kommitté att besluta om det finns behov av att 
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arrangera ett webbinarium samt om det finns möjlighet att bekosta detta inom ramen för 

kommitténs budget. Detta var inget SKK/AK kände till när förslaget om ny budget lades så 

det är oklart hur möjligheterna att genomföra den typen av aktiviteter ser ut under det 

kommande året. 

  

c) Digitala ras- och specialklubbsträffar 

Den 1 oktober arrangerades en digital ras- och specialklubbsträff på temat att arbeta med 
RAS. Träffen blev snabbt fulltecknad och Anne Bucksch samt Maija-Leena föreläste på temat 
att arbeta med RAS, samt höll i gruppdiskussioner och en allmän frågestund. De deltagande 
klubbrepresentanterna bidrog med stort engagemang under kvällen. Den tidigare 
inplanerade träffen om avelsfunktionärens roll och innebörden av rasansvar, med Camilla 
Andersson och Maija-Leena Eloranta, ställs in på grund av besparingsåtgärderna. Vidare 
diskuterade SKK/AK möjligheten till att arrangera träffar under 2025. Målsättningen är att 
arrangera två träffar för våren och två träffar under hösten, med en klausul att kommittén 
inväntar besked om den reviderade budgeten för 2025.     

 

d) Avelsfunktionärsutbildning  

Den 12–13 oktober arrangerades helgkurs för avelsfunktionärer där 34 klubbrepresentanter 
deltog. SKKs centrala utbildning till Diplomerad avelsfunktionär består av två moduler – en 
digital distansutbildning i avel och genetik och en helgkurs, som vanligtvis genomförs fysiskt 
på SKKs kansli men denna gång arrangerades i digitalt format, av ekonomiska skäl. Under 
helgkursen varvades föreläsningar och grupparbeten och av 34 deltagare hade 15 stycken 
redan gått distansutbildningen och blev därmed diplomerade. Övriga deltagare får diplom 
efter genomförd distansutbildning i avel och genetik. Enligt den utvärdering som deltagarna 
fyllt i var helhetsintrycket av helgkursen mycket bra och många ansåg det positivt att en 
möjlighet till digital helgkurs gavs denna höst. Från SKK/AKs sida vill vi tacka alla deltagare 
för ett fantastiskt engagemang och än en gång gratulera våra nyblivna Diplomerade 
avelsfunktionärer. 
 
SKK/AK diskuterade möjligheten att arrangera helgkurser för avelsfunktionärer under 2025 
och har i sitt budgetförslag räknat med en utbildning under våren och en under hösten.  
 

e) Avelskonferens 2025 

SKK/AK diskuterade möjligheterna att arrangera en avelskonferens under 2025 men 
konstaterade att man på grund av den reviderade budgeten för 2025 behöver ställa in 
planerna på en avelskonferens under det kommande året.  
 

§ 99  Ärenden 

a) Ansökan om inkorsningsprojekt för flatcoated retriever 

Inkommen ansökan från ett antal uppfödare av flatcoated retriever om att genomföra ett 
inkorsningsprojekt. I ansökan beskriver uppfödarna att genomförda DNA-studier med 
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referens till VGL-US Davis visar att flatcoated retrievern genomgående uppvisar en mycket 
hög inavelsgrad och att detta med stor sannolikhet är en huvudorsak bakom den ökande 
frekvensen av sjukdomar och en alltför kort genomsnittlig livslängd hos rasen. Författarna 
anser inte att det är etiskt försvarbart att bedriva avel och sälja valpar under dessa 
förutsättningar givet att rasens avelsbas radikalt kan breddas genom inkorsningar av andra 
raser. Författarna vill därför få möjlighet att korsa in en annan ras i syfte att pröva en ny väg 
framåt, kunna förmedla erfarenheter till andra uppfödare och rasklubben samt påbörja en 
successiv breddning av rasens avelsbas. 
 
SKK/AK diskuterade ansökan och tog del av ett gemensamt yttrande från ras- och 
specialklubb. Flatcoated retrieverklubben, FRK, och Svenska Spaniel och Retrieverklubben, 
SSRK, skriver att utan att ta ställning i själva sakfrågan anser SSRKs avelskommitté att ett 
inkorsningsprojekt kräver en väl genomarbetad projektplan med förankring i en stor del av 
rasens uppfödarkår. Specialklubben anser att det vore olyckligt om enskilda uppfödare skulle 
starta inkorsningar eftersom de kan ha olika mål och betydelsen för rasen kan bli svår att 
överblicka. Både SSRK och FRK anser att det är viktigt att eventuella inkorsningsprojekt sker 
under kontrollerade former och drivs via en rasklubb och med stark förankring hos 
uppfödarna, samt att i samarbete med SKK ta fram en långsiktig plan för genomförande och 
uppföljning av ett sådant projekt. 

SKK/AK betonade att även om kommittén ser positivt på ett inkorsningsprojekt för 
flatcoated retriever så är det fortsatt arbete som behöver göras på klubbnivå. SKK/AK 
beslutade att i enlighet med yttrande från ras- och specialklubb avslå ansökan med 
hänvisning till att ras- och specialklubb arbetar vidare med frågan och efter förankring och 
framtagen projektplan återkopplar till SKK/AK för vidare diskussion med SKK/AKs 
arbetsgrupp rörande inkorsningsprojekt.  

 

b) Ansökan om inkorsningsprojekt för beauceron 

Inkommen ansökan från ett antal uppfödare på beauceron om att genomföra ett 
inkorsningsprojekt. Författarna av ansökan beskriver sammanfattningsvis att beauceron 
ligger på en genetisk inavelsgrad på ca 16–19 % och har två gånger så hög risk att drabbas av 
cancer än andra raser. Vidare beskrivs att rasen har liten kullstorlek, i genomsnitt 4 valpar, 
och att beauceron visar flera tecken på inavelsdepression. Författarna beskriver att målet är 
att förbättra hälsan hos hundrasen genom att öka den genetiska variationen. 
Tillvägagångssättet skulle vara att korsa in två raser som är väldigt lika beauceron, briard och 
tysk schäferhund, till två korsningskullar med två olika beaucerontikar från relativt olika 
linjer. 

 

SKK/AK diskuterade ansökan och noterade att rasklubben haft ansökan uppe för diskussion 
och lämnat yttrande om att klubben är positiv till ansökan. Beuceronklubben ska även skicka 
ett informationsbrev till dess medlemmar för att informera och ge möjlighet till att lämna in 
synpunkter. Vidare noterades att specialklubben inte tillstyrker ansökan med hänvisning till 
att det saknas en mer utförlig analys av inaveln inom rasen tillsammans med en plan över 
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hur de inledande åtgärderna för att komma tillrätta med problemet skulle se ut och listade 
ett antal frågeställningar för klubben att se över. Specialklubben önskar även en kontakt 
med hundrasens hemland innan ett sådant projekt genomförs vilket SKK/AK ställer sig 
bakom med hänvisningen till att Sverige i relation till hemlandet har en liten population av 
rasen.   

 
SKK/AK beslutade efter diskussion att avslå ansökan med hänvisning till att se över hur 
frågan hanteras i rasens hemland samt gå igenom de frågeställningar som specialklubben 
skickat i sitt yttrande. SKK/AK ansåg även att rasklubben behöver se över arbetet med RAS 
dokumentet då kommittén noterade att det inte är uppdaterat sedan 2005.  
 

c) Ansökan om inkorsningsprojekt för vit herdehund 

Inkommen ansökan från en uppfödare av rasen vit herdehund om att genomföra ett 
inkorsningsprojekt. Uppfödaren ansöker om att få genomföra en parning med en vit 
herdehundstik samt en hane av rasen can de palliero. Can de palliero är inte en FCI-godkänd 
ras men är godkänd som inhemsk ras av den Spanska Kennelklubben. SKK/AK noterade att 
det är en utförlig ansökan som innehåller information om de tilltänka avelsdjuren såväl som 
kartläggning av rasen, målsättning med kombinationen samt hur uppföljningen av 
kombinationen skulle genomföras. Då det till dagens möte saknades yttrande från ras- och 
specialklubb bordläggs ärendet och sekreteraren uppdrogs att återigen påminna ras- och 
specialklubb om att inkomma med yttranden i god tid inför SKK/AKs nästa möte.  

 

d) ED-belastat föräldradjur – ärende från UpK 

Förelåg ett ärende från SKKs uppfödarkommitté, UpK, där en uppfödare parat två hundar i 
strid med rådande regelverk rörande ED vilket renderat i att samtliga valpar i den aktuella 
kullen har belagts med avelsspärr vilket ägaren önskar få lyft. UpK hänvisar frågan till 
Avelskommittén med anledning av att frågan rör den fortsatta planeringen av avel för 
avkommorna. SKK/AK noterade att hanen är röntgad med ED grad 2 och tiken oröntgad. Ett 
yttrande från uppfödaren förelåg vilket kommittén tog del av.  

SKK/AK diskuterade frågan och lyfte att det den 1 april 2022 genomfördes förändringar 
gällande ED-avläsning av kondrodystrofa raser som antingen genom utseende eller upptäckt 
mutation av Fgf4 genen, inte längre röntgas för ED. Bakgrunden är att ED så som det 
definieras inom hälsoprogrammet troligen inte har samma bakomliggande orsak som den 
inkongruens som ses i armbågsleden hos kondrodystrofa raser. SKK/AK tog beslutet i 
beaktning men noterade oavsett att även om ED inte kan bedömas enligt den befintliga 
definitionen så har berörd hund någon typ av förändring i armbågsleden med ett misstänkt 
primärlidande och/eller artros som följd. SKK/AK beslutade därmed efter diskussion att avslå 
ansökan om att häva avelsspärren.  
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e) Ansökan om HD/ED index för dalmatiner  

Maija-Leena Eloranta anmälde jäv och lämnade mötet.   

Förelåg en ansökan från Svenska Dalmatinersällskapet med önskemål om att få tillgång till 
index för HD och ED för dalmatiner. Klubben beskriver att HD under lång tid varit en mycket 
viktig aspekt i urvalet av avelsdjur samt att det har varit ett stigma att använda hundar med 
C-höfter. Det genetiska urvalet i rasen beskrivs som begränsat och att index skulle kunna 
vara ett sätt att inte utesluta i övrigt bra hundar och därmed minska förlusten av genetisk 
variation. Dalmatiner har idag inga kliniska besvär av HD utan klubben vill jobba 
förebyggande med målet att minska andelen C-höfter, att så många olika hundar som 
möjligt används i avel och att kunna fokusera på andra områden i avelsurvalet.  

SKK/AK diskuterade ansökan och noterade att klubben ansökte om ED- och HD-index redan 
2019. Rasen hade då en liten andel röntgade hundar och ingen direkt koppling till kliniska 
problem vilket enligt den statistik som finns verkar gälla även i dagsläget. Kommittén 
noterade att det fåtal hundar som har röntgade armbågsleder indikerar att förekomsten av 
armbågsledsdysplasi är mycket låg inom rasen. Gällande höfterna hos dalmatiner är andelen 
hundar med grad D och E, likt 2019, fortsatt mycket liten.  

Kommittén betonade att det finns en risk för att majoriteten av hundar röntgade med C-
höfter får ett lågt index eftersom HD-frekvensen inom rasen generellt är mycket låg. Av den 
anledningen skulle HD-index antagligen inte bli ett så användbart verktyg i praktiken som 
klubben önskar. Rörande ED så finns inte tillräckligt med variation inom rasen att basera ett 
ED-index på. SKK/AK kan fortsatt inte se att dalmatiner i dagsläget skulle vara i behov av eller 
gynnas av att index för HD och/eller ED införs för rasen och beslutade att avslå ansökan.  
 
Maija-Leena Eloranta anslöt till mötet igen. 
 

f) Förfrågan från SKKs föreningskommitté angående lämplig specialklubb för hundras 

Två inkomna förfrågningar från SKKs föreningskommitté, FK, rörande raser utan 
klubbtillhörighet. Svenska Jakutskaja Lajka Klubben har till FK inkommit med förfrågan om 
att bli avtalsansluten till SKK, dock anser FK att rasklubbar i första hand ska anslutas till SKK 
genom att tillhöra en specialklubb och önskar stöd från Avelskommittén. SKK/AK beslutade 
att rekommendera Föreningskommittén att tillfråga Svenska Polarhundklubben med 
hänvisningen att rasen främst verkar användas som slädhund.  

 
Den andra förfrågan rör den nyligen erkända hundrasen markiesje som behöver en lämplig 
specialklubb. SKK/AK beslutade efter en ingående diskussion att rekommendera FK att i 
dagsläget avtalsansluta rasen till SKK men att i förlängningen se över bildandet av en 
specialklubb tillsammans med nederlandse kooikerhondje. 
 

g) Utvärdering av miniature american shepherd  

Inkommen utvärdering från den avtalsanslutna klubben Svenska Miniature American 
Shepherd Klubben, SMASK gällande åren 2019–2024. SKK/AK såg över den inlämnade 



  

SKK/AK nr 5–2024 
2024-11-05 
Sida 11/18 

 
 

 
utvärderingen och tackade klubben för ett välskrivet dokument.    
 

h) Förslag på tillägg i SKKs registreringsregler rörande RFG-Scheme 

Förelåg ett förslag till text att införa i SKKs registreringsregler från och med 1 januari 2025. 
SKK/AK beslutade efter några mindre justeringar att godkänna förslaget. Följande tillägg görs 
därmed i SKKs registreringsregler: 

”Registreringsförbud för avkomma efter föräldradjur som inte har genomfört officiell RFG-
Scheme undersökning. I enlighet med SKKs grundregler ska giltigt resultat föreligga före 
parning. Intyget får inte vara äldre än 24 månader vid parning. Lägsta ålder för officiell 
undersökning är 24 månader.  

Utländska RFG-Scheme intyg godtas för registrering av valpkull under förutsättning att de 
följer den gällande intygsmallen och är fullständigt ifyllda av en veterinär som är 
auktoriserad att genomföra undersökningen i det aktuella landet. Andra andningsintyg från 
utlandet kan i vissa fall godkännas för utländska avelsdjur. Kontakta SKK för närmare 
information i det aktuella fallet.  
 
Hundar som fått resultatet BOAS grad 2 eller 3 eller kraftigt knipna näsborrar får inte 
användas i avel. Läs SKK/AKs uttalande rörande avel med brakycefala raser i sin helhet i 
Allmänna registreringsregler.” 

 

§ 100   Hälsoprogram  

a) Ansökan om hälsoprogram (nivå 1) för prcd-PRA hos russkaya tsvetnaya bolonka 

Det förelåg en ansökan från Svenska Russkaya Tsvetnaya Bolonkaklubben, SRTBK, genom 
Svenska Dvärghundklubben, SDHK, om att införa hälsoprogram för prcd-PRA på nivå 1 
(registrering av resultat) för russkaya tsvetnaya bolonka. Det förelåg även ett yttrande från 
Svenska Dvärghundklubben som bifaller rasklubbens ansökan.  
 
Sekreteraren informerade om att skriftlig komplettering begärts med information om 
huruvida det finns hundar som är konstaterade med PRA vid ögonlysning samt är DNA-
testade avseende prcd-PRA, detta då det saknades i ansökan. Detta hade till dagens möte 
inte inkommit.  

SKK/AK beslutade med hänvisning till att det inte är klarlagt att konstaterade fall av PRA i 
rasen orsakats av den mutation som ger prcd-PRA att avslå ansökan. SKK/AK 
rekommenderade klubben att arbeta med detta på rasklubbsnivå och om det förekommer 
hundar med PRA-diagnos från ögonlysning bör dessa DNA-testas avseende prcd-PRA.  

 

b) Ansökan om att ta bort hälsoprogrammet för JNM för svensk lapphund  

Förelåg en ansökan från 2021 rörande önskemål om att ta bort hälsoprogram för juvenil 
neuronal muskelatrofi, JNM, hos svensk lapphund. Då ansökan fastnat hos SKKs kansli lyfts 
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nu frågan på nytt. SKK/AK beslutade att ta bort hälsoprogrammet för JNM med anledning av 
att det inte längre förekommer inom rasen svensk lapphund.  

c) Ansökan om hälsoprogram (nivå 1) för ataxi och glaukom hos norsk älghund, svart

Det förelåg en ansökan från Svenska Älghundklubben om att införa hälsoprogram baserade 
på DNA-test för ataxi och glaukom på nivå 2 (krav på centralt registrerat resultat avseende 
specifik sjukdom) för norsk älghund, svart. Sekreteraren hade inför mötet varit i kontakt med 
specialklubben och informerat om att det är ovanligt att SKK/AK inför ett nytt hälsoprogram 
för ett DNA-test på nivå 2 och specialklubben har yttrat att man även ställer sig positiv till att 
införa hälsoprogram på nivå 1 (registrering av resultat).  

SKK/AK beslutade att bordlägga ärendet i väntan på att DNA-gruppen granskat det 
vetenskapliga underlaget avseende den mutation som orsakar ataxi samt säkerställt att den 
mutation som konstaterats orsaka glaukom hos norsk älghund, grå även kan anses validerad 
för norsk älghund, svart. Hundar som i dagsläget undersöks bör använda SKKs DNA-blankett, 
i tillägg till laboratoriets remiss. Om rasen framöver får hälsoprogram för ataxi och glaukom 
kan därmed resultaten registreras i efterhand.  

§ 101 Dispensärenden 

a) Dispensansökan för hundar till avel – undantag från registreringsregler (australian
kelpie)

Ansökan om att använda sperma från två hanhundar boende i Australien utan FCI-avlästa 
höfter. Hanarna är röntgade men då det australiska systemet att avläsa höfter skiljer sig från 
FCIs system, så går det inte att direkt översätta vad hundarna skulle få för HD-grad om de 
hade blivit avlästa i Sverige. SKK/AK noterade att australian kelpie har hälsoprogram för HD 
på nivå 3 (krav på centralt registrerat resultat med visst resultat). Uppfödaren beskriver att 
det i dagsläget finns en tilltänkt kombination där tiken har HD-grad A. Uppfödaren beskriver 
att det är ekonomiskt oförsvarbart att samla och transportera sperma från de aktuella 
hanhundarna till Sverige först efter varje enskild godkänd kombination och ansöker därför 
om dispens för att använda hanhundarna på valfria svenskregistrerade tikar i syfte att arbeta 
för en bibehållen genpool. Rasen är inte bara liten i Sverige och Europa utan även i sitt 
hemland Australien. Ras- och specialklubb tillstyrker uppfödarens ansökan.  

SKK/AK diskuterade ansökan ingående och beslutade, trots att det inte är praxis, att 
godkänna en generell dispens för hanarna, med en begränsning om 3 kullar per hane och 
med kravet att tikarna som används ska uppfylla SKKs registreringsregler. Därefter bör 
kullarna utvärderas innan en eventuell ny ansökan skickas in till kommittén. 

b) Dispensansökan för hund till avel – undantag från registreringsregler (rottweiler)

Ansökan om att genomföra en kombination (insemination) där hanhunden saknar MH. 
Ägaren beskriver att hanen som är född 2000 saknar MH men har ett godkänt MT samt är 
korad. SKK/AK behandlade ansökan från hundägaren vid AK-2 2024 men då tiken som 
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använts gått tom ansöker nu ägaren om att få använda en annan tik. Tiken är röntgad med 
HD grad A och ED grad 0. Ras- och specialklubb har inkommit med nya yttranden där 
rasklubben kvarstår vid att bifalla ansökan med hänvisning till att det gynnar den genetiska 
mångfalden inom rasen. Specialklubben beslutade att bifalla ansökan förutsatt att tiken 
genomför en exteriörbeskrivning med godkänt resultat samt att det är önskvärt att tiken 
genomför ett mentaltest för att styrka de mentala egenskaperna.  

SKK/AK såg över såväl ansökan som yttranden och beslutade efter diskussion att kvarstå vid 
det tidigare beslutet, att bevilja ansökan.   

 

c) Dispensansökan för hund till avel – undantag från registreringsregler (chow chow) 

Ansökan om att genomföra en parning med en ED-belastad chow chow. Den beskrivna 
kombinationen utgörs av en tik med HD grad A och ED grad 2 samt hanhund med HD grad A 
och ED grad 0. Både tiken och hanen är undersökta med patellagrad 0, dvs utan anmärkning. 
Tiken, som är en importerad från Kina, beskrivs som en hund av bra storlek och 
temperament samt friska ögon vilket anses viktigt för rasen i dagsläget. Rasklubben 
beskriver att tiken är en viktig representant i arbetet med genetisk variation. Klubben 
beskriver att det föds få kullar av chow chow och att det under 2024 hittills har registrerats 4 
valpkullar.  
 
SKK/AK diskuterade ansökan ingående och konstaterade att det inom rasen förekommer en 
del hälsoproblem att ta hänsyn till som entropion, hudproblem, knä- och korsbandsskador, 
höftledsdysplasi, HD, och armbågsdysplasi, ED. Kommittén konstaterade att nämnda tik har 
en kull sedan tidigare där en avkomma är röntgad med ED grad 0, hon har friska ögon och 
knän samt planeras att paras med en hanhund röntgad med HD grad A och ED grad 0 samt 
patellaundersökt utan anmärkning. Med det som bakgrund samt att ras- och specialklubb 
yttrat att tiken anses viktig i arbetet med genetisk variation beslutade SKK/AK att godkänna 
ansökan.  

 

d) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (miniature american 
shepherd) 

Ansökan om att dispensregistrera en miniature australian shepherd som är registrerad i 
American Stock Dog Registry, ASDR. Hundägaren beskriver att hunden är registrerad i ASDR 
med ett föräldradjur som redan är registrerad i Amerikanska Kennelklubben, AKC, men som 
australian shepherd trots att den är 39 cm i mankhöjd. Sedan 2014 är det inte möjligt att 
omregistrera miniature american shepherd från ASDR till AKC ifall någon av föräldrarna är 
registrerade som en australian shepherd. Yttrande har inhämtats från den avtalsanslutna 
klubben Svenska Miniature American Shepherd Klubben, SMASK, som beskriver att rasen 
behöver en bredare genpool och att ge dispens för denna typ av registreringar skulle kunna 
tillföra nya blodslinjer till den svenska MAS-aveln. SKK/AK diskuterade det enskilda ärendet 
samt möjligheten att införa en generell dispens för hundar av rasen som är registrerade i 
ASDR.  
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SKK/AK beslutade efter diskussion att godkänna ansökan och därmed registrera hunden som 
en miniature american shepherd samt att framöver även godkänna stamtavlor från ASDR för 
berörd ras.  
 

e) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (norsk buhund) 

Ansökan om att få dispensregistrera en hund som norsk buhund. Av ansökan framgår att 
hunden saknar stamtavla och beskrivs av ägaren som en fin, rastypisk och renrasig norsk 
buhund. Hunden har även fått ett domarutlåtande under en utställning arrangerad av Norsk 
Buhund Ringen under sommaren 2024. I ett yttrande från rasklubben skriver klubben att 
norsk buhund har en liten population och att hunden kan tillföra viktigt genetiskt material 
och tillstyrker därmed ansökan. Specialklubben anser sig inte ha tillräckligt med information i 
ärendet för att kunna yttra sig och reserverade sig. SKK/AK diskuterade frågan och noterade 
att det saknas en mer ingående motivering till varför hunden bör registreras och ställde sig 
frågande till hur populationen ser ut i exempelvis Norge.  

SKK/AK beslutade efter diskussion att bordlägga ärendet och begära in mer underlag från 
hundägaren. SKK/AK önskar en utförligare ansökan med tydligare motivering till varför 
hunden är viktig för avelsarbetet i Sverige. Utöver det önskas information om hälsostatus 
hos hunden med hänvisning till att rasklubbens avelsrekommendationer lyfter att det är 
önskvärt med HD-röntgen samt att avelsdjuren är ögonlysta och fria från ärftliga 
ögondefekter.   
 

f) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (kavkazskaja ovtjarka) 

Ansökan om att få dispensregistrera en hund som kavkazskaja ovtjarka. Hunden beskrivs av 
ägaren som rastypiskt såväl exteriört som mentalt och är i dagsläget den enda friröntgade 
individen i Sverige. Yttrande har inhämtats från ras- och specialklubb som beskriver att även 
om hunden tillför rasen något positivt rörande HD så är det mentalitet som är viktigast. 
Individen bör ha en rastypisk mentalitet men den ska även fungera i samhället. Såväl ras- 
som specialklubb önskar att om inmönstring ska ske så bör det göras på en av 
specialklubbens utställningar med mentalitet i åtanke.  
 
SKK/AK diskuterade ansökan med hänsyn till det yttrande som inkommit från ras- och 
specialklubb. Eftersom mentalitet lyfts som den viktigaste aspekten beslutade SKK/AK att 
hunden inledningsvis genomför ett BPH och när detta är genomfört kan en ansökan skickas 
in på nytt till kommittén. 
 

g) Dispensansökan för veterinär att genomföra DCM-screening  

Ansökan från veterinär gällande rätt att genomföra DCM-screening på dobermann utan att 
ha specialistkompetens steg 1 inom sjukdomar hos hund och katt. Veterinär som ansöker om 
dispens ska ha tillägnat sig kunskaper motsvarande specialistkompetens och ska ha gått 
parallellt med veterinär som innehar specialistkompetens. Den sökande ska inte bara känna 
till bedömningsgrunderna för respektive sjukdom/defekt utan även vad intygen står för inom 
SKK-organisationen och hur de ska fyllas i. SKK/AK såg över den inkomna dokumentationen 
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samt yttrande från SKKs veterinärmedicinskt sakkunniga och beslutade därefter att bevilja 
ansökan för att få genomföra DCM-screening på dobermann.  
 
§ 101 Dispensärenden g) Dispensansökan för veterinär att genomföra DCM-screening 
förklarades omedelbart justerad.  
 

h) Dispensansökan för veterinär att genomföra BOAS-gradering  

Ansökan från veterinär gällande rätt att bedöma hundar enligt RFG-Scheme utan att ha 
specialistkompetens steg 1 inom sjukdomar hos hund och katt. Veterinären innehar 
dokumenterad erfarenhet och meritlista inom BOAS-området samt ett stort intresse för 
arbete med dessa frågor. SKK/AKs verkställande utskott beslutade i enlighet med yttrande 
från SKKs veterinär samt lead assessor att bevilja ansökan och ge veterinären rätt att efter 
genomgången utbildning genomföra bedömning av hundar i enlighet med RFG-Scheme.  
 
§ 101 Dispensärenden h) Dispensansökan för veterinär att genomföra BOAS-gradering 
förklarades omedelbart justerad.  
 

§ 102  Arbetsgrupper och uppdrag 

SKK/AK såg över pågående arbetsgrupper och dess uppdrag. 

 

§ 103  Avtalsanslutna klubbar 

a) Avtalsanslutna klubbar med och utan rasansvar 

Karin rapporterade att ett möte är inplanerat tillsammans med Föreningskommittén den 26 
november. Från Avelskommittén deltar Linda Widebeck, Karin Brostam Berglund samt 
Camilla Andersson. Då Maria Dahlberg som tidigare utsetts till representant i arbetsgruppen 
anmält förhinder beslutade kommittén att Liselott Ringman deltar under mötet.   

 

§ 104  Konferensbidrag 

a) Bidrag för 2025 

SKK/AK beslutade att konferensbidragen för 2025 ställs in med anledning av besparingskrav.   

 

b) Ansökan om konferensbidrag från Svenska Dreverklubben 

Avslogs med hänvisning till beslut under § 104 a) Bidrag för 2025. Att klubbarna möjliggör för 
sina medlemmar att delta på uppfödarträffar, raskonferenser och liknande är en viktig del i 
att främja avelsarbetet och kommittén beklagar därmed att det inte kommer vara möjligt att 
ge ut några bidrag även under det kommande året.  
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c) Redovisning från Svenska Workingkelpieklubbens avelskonferens 

Svenska Workingkelpieklubben har till SKK/AK skickat in en rapport från sin avelskonferens 
som hölls den 7 augusti 2024. Kommittén tackar för den utförliga rapporten inklusive 
ekonomisk redovisning samt tillhörande utdrag från Working Kelpie-bladet. Sekreteraren 
informerade att bidraget utbetalats i enlighet med beslutet i samband med att 
återrapporteringen skickades in till kansliet. 

 

§ 105  Utvecklingsfonden 

a) Svenska Älghundklubben 

Svenska Älghundklubben har inkommit med en återrapportering rörande de projekt som 
klubben genomfört efter beslutat bidrag under AK-1 2024. SKK/AK tackade för 
återrapporteringen och noterade att det i slutet framgick att klubben fortsatt söker medel 
på nytt. SKK/AK kvarstår dock vid beslutet från tidigare möte och beslutade därmed att avslå 
ansökan med hänvisning till att bidrag getts klubben så pass nyligen. 

 

§ 106  Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 

a) Ordförande 

Karin Berglund Brostam informerade att hon mottagit inbjudan till FCI Breeding Committee i 
februari samt samverkansgruppen för hundvälfärd den 28 november.  
 

b) Ledamöter 

Maija-Leena Eloranta ska föreläsa för Phalènesällskapet.  
 

c) Adjungerade 

Helena Skarp informerade att den digitala utbildning för klinikpersonal som röntgar hundar i 
våra screeningprogram för höftleds- och armbågsledsdysplasi är lanserad. Utbildningen 
riktar sig till all personal som utför röntgen och sker genom självstudier.  
 
Sofia Malm Persson rapporterade att arbetet med utvecklingen av SKK Hunddata fortskrider 
samt att hon ska föreläsa för Svenska Welsh Corgi Klubben om HD.  
 

§ 107  Protokoll och protokollsutdrag 

a) Protokoll 

- Nationella Dopingkommissionen, nr 4 2024 

- SKKs centralstyrelse, nr 4 2024 

- SKKs exteriördomarkommitté, nr 4 2024 

- SKKs exteriördomarkommitté, nr 5 2024 

SKKs föreningskommitté, nr 5 2024 

- SKKs jakthundskommitté, nr 4 2024 
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- SKKs kommitté för hundars mentalitet, nr 3 2024 

- SKKs kommitté för strategiskt arbete, nr 4 2024 

- SKKs uppfödarkommitté, nr 3 2024 

- SKKs uppfödarkommitté, nr 4 2024 

- SKKs utställningskommitté, nr 4 2024 

 

b) Protokollsutdrag 

- EDK-4 2024 § 83 Exteriördomarkommitténs uppdrag a) Lista över ledamöternas 

uppdrag 

- FK-4 2024 § 104 Ärenden gällande specialklubb b) Förelåg ärende gällande anslutning 

av Specialklubben för Shih Tzu (SST) till Svenska Dvärghundklubben (SDHK) samt 

ändring av specialklubbsstatus. 

- FK-4 2024 § 104 Ärenden gällande specialklubb f) Förelåg skrivelse från rasklubb som 

önskar gemensamt möte med sin specialklubb, Avelskommittén och 

Föreningskommittén. 

 

§ 108  Övriga dokument till kommittén för kännedom 

- Uppdaterad text rörande IVDD på SKKs webbplats. 

- Text till SKKs webbplats angående stamtavlebaserad vs genomisk inavelsgrad. 

- Status angående resultatregistrering i SBK tävling. 

- Uppdaterad ”Breed Watch 2025” hos The Kennel Club.  

- Brev angående ärende hos länsstyrelsen.  

- Engelsk översättning av projektplanen för inkorsningsprojekt hos drentsche 
patrijshond. 

- Minnesanteckningar från FCI 

 

§ 109   Nästa möte  

SKK/AKs har inga fler möten inplanerade för 2024 men beslutade att under 2025 arrangera 
möten följande datum:  

- 14 januari 

- 6 mars 

- 22 – 23 maj  

- 4 september 

- 7 november 
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§ 110  Mötets avslutande 

Ordförande Karin Brostam Berglund tackade ledamöterna för ett trevligt möte och 
förklarade mötet avslutat.   

 

Vid protokollet 
Linda Widebeck 

 
Justeras    Justeras 
Karin Brostam Berglund   Maija-Leena Eloranta 
Ordförande    Ledamot 
 
Justeras 
Elisabeth Rhodin 
 
 


